
Zápis z výborové a členské schůze ZO ČSV o.s. Kladno - 3.10.2012 

Ad 1) Úvod 

Přítel Zdych přítomné přivítal a hned vzápětí pogratuloval přítelům Hesovi a Kalinovi k úspěšnému 
složení zkoušek na prohlížitele včel v Nasavrkách.  

Ad 2) Přijetí př.Milera 

Přítel Zdych představil přítele Milera, budoucí posilu našich řad. Přítel Miler povstal, krátce se 
představil a řekl,  že sice nemá školy jako jeho předchůdce uchazeč (viz minulý zápis), ale že má 
prostě rád včely a včelaření. Snad i to přispělo k ještě jednomyslnějšímu přijetí do ZO ČSV. Přítel Miler 
bude včelařit v Družci, a proto hned přítel Zdych nadhodil možnost v budoucnu převzít funkci 
důvěrníka v Družci. Přítel Kabát bude totiž pomalu s důvěrničením končit. 

Ad 3) Termín Medových Vánoc 

Přítel Zdych slavnostně prozradil termín Medových Vánoc, nevyhlášeného to svátku kladenských 
včelařů. Bude to 12.-15. prosince. Bude rád za každého, kdo by pomohl s organizací, přičemž tak 
nějak rovnou počítá s tou starou gardou jako je přítel Kosinoha, Smetana a další. Organizační štáb by 
měl zůstat po schůzi a už si tak trochu rozdat úkoly, což se také stalo.   

Ad 4) Termín pořádání schůzí 

Z důvodu vyplácení dotací D1 dojde k menší anomálii v pravidelnosti schůzí. 7.11. platí a následovat 
bude 28.11, kde bude vyplacena zmíněná dotace. Odpadá termín na začátku prosince. Zaschůzujeme 
si také v rámci Medových vánoc. Peníze z dotace není možné za někým nosit jako to dělával přítel 
Rais, nevyzvednuté budou nemilosrdně vráceny. Není také možné vzkazovat individuálně členům, co 
bylo na schůzi. 

Ad 5) Zpráva z aktivu SČ kraje 

Přátelé Zdych a Petriščák poreferovali co se dělo na aktivu SČ kraje. Oba vyslovili rozpaky ohledně 
formálnosti a hlavně pasivnosti aktivu. Mlčící většina a přítel Petriščák. Ten přednesl několik 
konkrétních apelů týkajících se konkrétních problémů a potřeb včelařů. Příkladem může být 
hromadný organizovaný nákup cukru, což je problém většiny včelařů. (Jak správně přítel Petriščák 
uvedl, jedná se i otázku obyčejné lidské důstojnosti, kdy je včelař nucen v Makru, Glóbusu nebo jiném 
řetězci s množstevním omezením nakupovaného cukru na osobu jezdit třeba desetkrát dokola a u 
kasy se tvářit vždy jako někdo jiný, aby nakoupil alespoň část potřebného množství. Několik koleček si 
může včelař ušetřit tím, že do této ponižující činnost zapojí všechny členy své rodiny.) Tyto konkrétní 
náměty a problémy ale nějak nebyla vůle rovnou řešit, pouze se braly na vědomí. Jedly se chlebíčky. 
Dále se naši zástupci podivili nad nápadem pálit jen pozitivní včelstva na mor včelího plodu a ostatní  
léčit a nad také tím, že to krajský veterinář vzal jako relevantní návrh k přemýšlení. Krajský veterinář 
působil celkově nepřesvědčivým dojmem. Přítel Zdych si každý rok říká, že už tam nepojede, ale 
nakonec mu to nedá a stejně tam jede. V tomto smyslu tam pojede asi i příští rok. Stále je naděje věci 
na světě učinit lepšími, tedy i aktiv Středočeského kraje.  

Ad 6) Příprava na léčení 



Přítel Volek zopakoval nejdůležitější zásady ohledně termínů léčení, potřebné teploty vzduchu, 
intervalů, léčiv a podobně. Hlavně pro mladší členy aby si to dostatečně zažili. 

První léčení  od 10.10. - MP10 (zelený pruh, pouze pro léčení pásky), při léčení na 10 stupňů i v noci, 
nespěchat bude i míň plodu, pokud bude moc plodu odstranit nebo narušit víčka, léčí všichni bez 
ohledu na to jak a čím léčili v průběhu roku, přípis od veterináře, mezera mezi ošetřeními 14-21 dnů, 
odmítnutí léčení nutno nahlásit, hlídat větší rozrušení včel a případně přizpůsobit, druhé léčení 
Varidolem (bez pruhu, v principu použitelný na pásky i aerosol) a třetí MP1- červený pruh, 
nejnebezpečnější, lze použít i MP10 z loňska, pokud to nepřemrzlo, MP10 nevhodný na aerosol, 
aceton ještě nepřišel.  

Přítel Volek rozehnal obavy nad nebezpečností formidolu a kyseliny mravenčí (kauza metylalkohol).  

Byl vznesen dotaz, zda by už nemohl vydat i druhé léčivo, totiž Varidol. Přítel Volek chvíli váhal, jestli 
má důvěrníkům důvěřovat, že opravdu nesáhnou po špatné lahvičce, když bude na výběr, ale 
nakonec uznal tento požadavek za racionální. Alespoň ho nebudou muset důvěrníci před další schůzí 
nahánět.  

Byly diskutovány různé otázky ohledně léčení. Registrovaní to mají za poloviční cenu, i když jsou 
registrovaní jinde. Neregistrovaní by měli platit důvěrníkovi i čas, ale to je na jinou, závažnější debatu.  

Důvěrník nemá odpovědnost za léčení a další věci, ale jen za nadávkování správného počtu kapek, 
vše ostatní je v zájmu včelaře. Důvěrník prostě jen kape, zapaluje a podává. Případně může včelaře 
upozornit na nebezpečí,  jako je předčasné uhasnutí proužku, nebo naopak vzplanutí úlu. 

Přítel Kosinoha uváděl případ, kdy s ním jeden včelař - třebaže je inženýr (nebo právě proto) - vedl 
polemiky proč dávat proužek nahoru do úlu. Dal by ho naopak dolů. Naštěstí nakonec přítele 
Kosinohu poslechl a fumigace proběhla ke spokojenosti inženýra, přítele Kosinohy a pravděpodobně i 
inženýrových včel. 

Ceny léčiv zná nejlépe přítelkyně pokladnice. 

Ad 7) Diskuse 

Přítel Pláteník otevřel v diskusi případ článku přítele (?) Paprčky uveřejněném ve Včelařství a popsal 
kauzu ze svého hlediska. Přítel Kosinoha volal po oficiální odpovědi naší ZO, přítel Mauric po 
odpovědnosti časopisu a přítel Smetana po svobodě slova. Nakonec se všichni dohodli, že věc bude 
lepší přejít, což definitivně stvrdil přítel Petriščák, když poukázal na to, že se sama redakce doslovem 
k článku zaujala patřičné stanovisko.   

Přítel Zdych vyřídil nabídku odkupu vosku od přítele Hese. Padla pragmatická otázka kolik přítel Hes 
platí. Zřejmě to bude na podobné úrovni jako v obchodě u přítele Chaloupky. Přítel Hes z vosku dělá 
pěkné figurky. Strhla se debata, čím se vosk čistí, jestli je to kyselina sírová nebo fosforečná. Když už 
bylo téma dávno jiné (čím se svítí v chatách kde není elektřina s podtextem co je to vlastně pravá 
chata), řekl přítel Kabát, že je to kyselina šťavelová. 

Dále si slovo vzal přítel Smetana a jako obvykle řekl ve věcnosti sobě vlastní několik ryze praktických 
bodů: možnost prodávat med na kladenském posvícení, nutnosti pamatovat si registrační číslo 
včelaře (je to takové včelařovo datum narození) a dále že jsou u přítele Chaloupky k mání obaly na 



měl. Přítel Mauric nadhodil otázku hromadného nákupu těchto obalů z důvodu jednotnosti, ale 
plénum to neschvaluje a preferuje obyčejné kelímky na jogurt, které jsou zadarmo, resp. v ceně 
jogurtu. Jogurt jíme všichni. Poslední bod přítele Smetany bylo vyslovení skepse nad distribucí  cukru 
jak jí naznačil přítel Petriščák. 

Zapsal přítel Jan Červený 


